
Stiftende generalforsamling for Bioteknologiundervisere i Danmark (BiD). 
Rødkilde Gymnasium, 20 september 2018, kl. 16-17 
 
Dagsorden: 

1. Valg af dirigent  
2. Valg af referent 
3. Præsentation af styregruppen fra foreningen Bioteknologiundervisere i 

Danmark, og kort præsentationsrunde, 
4. Redegørelse for baggrunden for foreningens stiftelse, Christine  
5. Forslag til fremtidigt arbejde og aktiviteter, Christine 
6. Forslag til vedtægter, evt. Stine ? 
7. Forslag til budget og kontingent, Mårten 
8. Valg af foreningens bestyrelse, bestyrelsen konstituerer herefter sig selv 
9. Valg af revisor. 
10.Eventuelt 

Referat: 
 
Ad 1) Mårten er valgt 
 
Ad 2) Anine valgt 
 
Ad 3) Præsentation af styregruppen. Kort præsentation af dagsorden og styregruppen. 
 
Ad 4) Christine gennemgår baggrunden for foreningen. Idéen præsenteret på FiP i forår 
2018. 
Forklarer om ambition for foreningen. Supplement til FaDB og LMFK - ikke konkurrent. 
Formål gennemgået. 
 
Ad 5) 
Medvirke til at arrangere årlig konference i bioteknologi 
medvirke til at der kommer et fagdidaktisk kursus i bioteknologi, som eksisterende 
undervisere kan deltage i. 
være med til at udbyde workshop og udsende nyhedsbreve. 
udbrede information om workshops, kurser, konkurrencer, undervisningstilbud 
udvikle kurser inden for anvendt bioinformatik. 
medvirke til at udarbejde tværfagligt materiale 
opdyrke samarbejde med biotekvirksomheder 
medvirke til udviklingen af kurser, der opkvalificerer undervisere til at de nye faglige 
mindstekrav 
samarbejde ml. HTX og STX. 
Opfordring til at holde øje med hjemmesiden biotekunderviser.dk 



 
Ad 6) 
Mårten spørger om der er kommentarer til vedtægter? 
Stine gennemgår vedtægterne. 
Bl.a. hvem skal kunne være medlemmer? Interesse for bioteknologiundervisning 
(studerende eller kandidat inden for naturvidenskab eller sundhedsvidenskab). 
Bestyrelsen skal bestå af 5-9 medlemmer (afhængig af, hvor mange der melder sig). 
Spørgsmål - ulige antal i bestyrelse? Stine svarer jo - der skal skrives 5-7-eller 9. 
Indput: Hellere et lige antal end et bestyrelsesmedlem mindre. Formanden kan være 
tungen på vægtskålen. Man enedes om at bibeholde 5-9 personer i vedtægterne. 
Spørgsmål: Er der skiftende hvornår man er på valg? svar: ja, det står i vedtægterne. 
Spørgsmål: er formanden på valg ifølge paragraf 4. svar. ja (men det havde vi ikke tænkt), 
resten af bestyrelsen konstitueres på efterfølgende møde. 
Gennemgang fortsættes. 
Simpelt flertal, stemmeberettigelse, hvis betalt 1 uge inden generalforsamling. Enhver sag 
kan bringes til afstemning, hvis bestyrelsen ønsker det. 
Kontingent fastsættes på generalforsamling.  
Formanden og et medlem af forening kan tegne foreningen. 
Spørgsmål: kontingent - tænkt på i forhold til regnskabsåret. hvornår skal kontingentet 
seneste være opkrævet? svar: i november ift. regnskabsår. 
Spørgsmål: kan man sende noget til urafstemning, hvis bestyrelsen er enige? Er det ikke 
kun hvis de er uenige? 
Input. kemilærerforening er regnskabsåret i juli. 
input. i formanden i hans fravær - bør være kønsneutral. 
Input: er er øverst i dokumentet. punkt 2. svar. ændret straks. 
spørgsmål: punkter til generalforsamling.  
input: revisorsuppleant bør også vælges. 
 
 
Ad 7) kontingent og budget 
Kontingent regnes til 100kr/årligt. Udgifter til hjemmeside, konto og mobilpay, 
transportudgifter til bestyrelsesmøder, diverse fx cava til stiftende generalforsamling. 
input: forslå at få nogen til at passe regnskabet - slippe for at opkræve. svar: meget dyrt, 
når vi er en lille forening. 
Input: Hvor mange bestyrelsesmøder. svar 4: hvad så med jyder ift transportudgifter. svar. 
det er svært - vi håber at der er mange der vil være med og der dermed kan dækkes 
udgifter. svar christine: vi vil også søge andre midler/puljer, som kan dække transport. 
input: høre Fadb lmfk om de vil overtage nogle administrationsopgaver. svar. det er for 
dyrt.  
input: 200 kr er ikke et problem. svar. det kan være i fremtiden at det kan hæves. lige nu 
har er vi i opstartsfasen og kan derfor ikke kræve så meget. 
input: 200 kr OK. 
input: jeg glæder mig til kurser, der er til os. Det bliver dog svært at afholde kurser uden 
midler. svar: der skal søges fonde og midler.  
input: kurser skal ikke være billige - skolerne betaler. 
 



Er der opbakning til denne forening? håndsoprækning. (ja). 
 
Ad 8) 
Valg af formand 
Christine stiller op. valgt 
 
Valg af foreningens bestyrelse 
Anine, Anja, Mårten og Hanne stiller op. 
Jesper stiller også op. - Nordfyn gymnasium. Sara - Århus stiller også op. 
Jesper - js@nordfyns-gym.dk 
Sarah Ward - Århus statsgymnasium asgsw@aarhusstatsgymnasium.dk 
alle valgt. 
 
Suppleant: Stine Weber og Søren fra Rysensteen stiller op. 
Søren Søgaard - Rysensteen - ss@rysensteen.dk 
input: man kan godt dukke op til møderne, men har ikk stemmeret. 
Alle er valgt ind. 
 
Ad 9) 
Valgt af revisor. 
Mårten er valgt.  
 
Ad 10) 
Input: Andre forening erfaring. Konkret projekt kan der skrives ud til medlemmer om der er 
nogen, der vil være med til at løfte opgaven. 
input: (Chr. Rix) Fadb støtter op om BiD. 
Input: hvem blev revisor (Mårten) må man det? Når man sidder ibestyrelsen. svar: Det tror 
vi. 
Input: Er I igang med at snakke om efteruddannelse til bioteklærer (Mårten - ja i sin spæde 
start med DTU). Bestyrelsen vil meget gerne have hjælp til kontakt til universiteter eller 
allerede har gang i en dialog. 
 
Slutteligt. hvis man har lyst til at være med, kan man tilgå hjemmesiden 
biotekunderviser.dk og tilkendegive medlemskab. der kan desværre ikke betales endnu. 
 
spørgsmål: hvad er det i logoet? et stiliseret molekyle 
 
Spørgsmål: fjollet at man skal skrive gymnasium ved tilmelding. Svar: Ja. 



 




